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DAMES EN HEREN, 
 
De Commissie voor Openbare Werken, Mobiliteit en 
Energie besprak dit voorstel van resolutie op haar 
vergadering van 24 maart 2009. 

1. Toelichting 

Namens de indieners licht de heer Joris Vandenbroucke 
het voorstel toe. 
 
Hij zegt dat het hier om een zeer eenvoudig voorstel 
gaat. Op heel wat plaatsen in Vlaanderen zijn er 
wegen waarop men voorrang van rechts heeft en die 
uitkomen op meestal grotere en drukkere gewestwe-
gen, waar een snelheidslimiet van 70 km per uur of 
meer geldt. Dit leidt dikwijls tot gevaarlijke ver-
keerssituaties. 
 
Het voorstel van resolutie vraagt de Vlaamse Regering op 
dergelijke gewestwegen een uitzondering op de algemene 
regel van de voorrang van rechts te maken en die wegen 
voorrang te verlenen. Tegelijkertijd wordt ook gevraagd 
dat een zelfde maatregel door de gemeenten wordt ge-
troffen, daar waar er gemeentewegen zijn met een snel-
heidslimiet van 70 km of meer. De indieners dringen 
erop aan dat de Vlaamse overheid de gemeentebesturen 
zou stimuleren om alle onveilige situaties te inventarise-
ren en ze aan te passen, op de manier die in het voorstel 
van resolutie wordt aangegeven. Het komt er in feite op 
neer dat de gebruikers van een hoofdweg altijd voor-
rang zouden moeten hebben wanneer op die weg een 
snelheidsregime van 70 km per uur of meer geldt.  

2. Bespreking 

De heer Jan Peumans vraagt of dit voorstel van reso-
lutie enkel betrekking heeft op gewestwegen. Hij is 
van oordeel dat wanneer het om gemeentewegen 
gaat, dat dat dan puur een kwestie van gemeentelijke 
autonomie betreft, waarvoor het parlement geen 
resolutie kan goedkeuren.  
 
De heer Joris Vandenbroucke verduidelijkt dat het 
voorstel van resolutie in de eerste plaats handelt over 
de gewestwegen, maar daarnaast wordt aan de 
Vlaamse Regering gevraagd om daar waar mogelijk 
de gemeenten te ondersteunen om dezelfde maatre-
gel te treffen voor gemeentewegen.  
 
De heer Jan Peumans vraagt zich af op welke ge-
westwegen de voorgestelde maatregel van toepassing 
zou kunnen zijn. Hij zou daar graag een inventaris van 
zien. Wat de gemeentewegen betreft, moet er volgens 
hem duidelijkheid zijn over de criteria die zullen gel-
den om op die gemeentewegen de voorrang van rechts 

af te schaffen. Het gaat tenslotte om ongeveer 40.000 
km gemeenteweg. Moet dat gerealiseerd worden in 
het kader van de gemeentelijke verkeersplannen? 
 
De heer Flor Koninckx antwoordt dat hij niet be-
schikt over een inventaris van plaatsen op gewest-
wegen waar deze regel zou kunnen worden toege-
past, maar dat dergelijke inventaris wel nuttig zou 
zijn. Wat de criteria voor gemeentewegen betreft, 
zegt de heer Koninckx dat het Belgisch Instituut 
voor de Verkeersveiligheid stelt dat de voorrang van 
rechts enkel zou mogen gelden voor de wegen waar 
er een snelheidsregime van 30 of 50 km per uur 
geldt. De logica zegt dan dat op alle plaatsen waar er 
sneller dan 50 km per uur kan worden gereden de 
voorgestelde maatregel kan worden getroffen en dat 
daar geen voorrang van rechts mag gelden. 
 
Mevrouw Marleen Van den Eynde zegt ook dat de 
gemeentewegen tot de gemeentelijke autonomie 
behoren. Zij vraagt zich ook af of de voorgestelde 
maatregel niet in conflict komt met het bestaande 
vademecum voor de inrichting van de wegen. Het 
moet voor de gemeentebesturen duidelijk blijven hoe 
zij hun wegen moeten inrichten.  
 
De heer Jan Peumans is niet overtuigd. Voor wat zijn 
gemeente betreft, zou het invoeren van een dergelijke 
bepaling voor de gemeentewegen, waar overal de voor-
rang van rechts geldt, ervoor zorgen dat alles moet wor-
den herbekeken. In een landelijke gemeente zijn er im-
mers heel wat gemeentewegen buiten de bebouwde 
kom, waar het snelheidsregime van 70 km per uur geldt. 
Er moet volgens hem louter worden gekeken naar waar 
er een onveilige situatie zou kunnen zijn en wat daarvan 
de reden is. Voor het overige denkt hij niet dat er op dit 
ogenblik veel situaties zijn waar op gewestwegen, bui-
ten de bebouwde kom, de voorrang van rechts geldt.  
 
De heer Flor Koninckx antwoordt dat het voorstel erg 
duidelijk is: een weg waar 70 of 90 mag gereden wor-
den, daar hoort geen voorrang van rechts te gelden. Het 
voorstel schept dus de noodzakelijke duidelijkheid. Het 
gaat hier bovendien niet om een voorstel van wetswij-
ziging maar om een voorstel van resolutie dat een spe-
cifieke vraag aan de Vlaamse Regering stelt. 

3. Stemming 

Het voorstel van resolutie wordt ongewijzigd eenpa-
rig aangenomen met 11 stemmen. 
 
 
De verslaggever,  De voorzitter, 
 
Dirk DE KORT  Marc VAN DEN ABEELEN 

 
 


